
     Protokół  z Komisji Statutowo - Regulaminowej

z dnia 16 grudnia  2022 roku 

DU-RM.0012.72.2022

 Prowadzący obrady: Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski

 Porządek Komisji zgodny z planem pracy 

1. Zaopiniowanie projektu Budżetu Miasta na 2023 rok 

2. Propozycja Planu Pracy Komisji na 2023 rok 

 Czas trwania posiedzenia  od 15.00  -  15.40

 Frekwencja Radnych: zgodnie z lista obecności   -  obecnych  10/10 

 Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec 

 Skarbnik Miasta Bogusława Tanhojzer 

Przebieg obrad:

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski - Dzień dobry, witam Państwa na posiedzeniu komisji

Statutowo – Regulaminowej. Dzisiaj będziemy omawiać 2 punkty:

1. Zaopiniowanie projektu Budżetu Miasta na 2023 rok 

2. Propozycja Planu Pracy Komisji na 2023 rok 

Dzisiaj  dostaliśmy  również  autopoprawki  do  budżetu,   bardzo  proszę  Panią  Skarbnik   

o wprowadzenie. 

Skarbnik Miasta Bogusława Tanhojzer – zacznę od autopoprawki i zarazem do wieloletniej

prognozy finansowej wynika z faktu, iż modernizacja stadionu CKS zostanie przeniesiona na

rok kolejny. Z kwoty ok. 7,7mln, czyli cała inwestycja- 1,329,521 poproszono o przeniesienie

na  rok  następny.  Autopoprawka  musi  się  znaleźć  w  budżecie  bieżącym  i  w  wieloletniej

prognozie 2022-35, jak i nowym na lata 2023-35. Tym zwiększeniem wydatków proponujemy

pokryć  zwiększeniem planu  dochodów  ze  sprzedaży  czyli  172,521zł,  natomiast  pozostała

różnica-  proponujemy zaangażować wolne środki  z  rozliczenia roku 2021.Dochody z tymi

zmianami  nie  ulegną  zmianie.  Wydatki  zwiększą  się  o  kwotę  ok.  1,329mln.  Wydatki

majątkowe  wzrosną  o  ok.  40,283,981zł.  Wynik  budżetu  wynosi  nadwyżkę,  tak  jak  

w pierwotnym projekcie 2,092,992zł. Rozkłady również nie ulegają zmianie -3,249,992zł.

Ta poprawka będzie skutkować zmianą wieloletniej prognozy finansowej, czyli dostosowanie

do budżetu na poszczególny rok. Musi to być kompatybilne- jedna uchwała z drugą.



Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec – żeby budżet pokrywał wszystkie potrzeby, brakuje  

ok. 15-20 mln zł. Dobra wiadomość jest taka, że uda się z tego roku zaoszczędzić- nadwyżkę 

z  tamtego  roku  wykorzystujemy  w  tym  roku.  Rok  2021  był  znakomity  i  tymi  środkami

mogliśmy się posiłkować. Teraz robimy wszystko, żeby maksymalną ilość pieniędzy zostawić

na przyszły rok. 6Mln około będzie w wolnych środkach. Mam nadzieję, że jakieś pieniądze

dorzuci nam Rząd. Liczymy na KPO, może to nas wzmocni. Od razu zapowiadam- to będzie

bardzo trudny rok. Rok wielkich ograniczeń no i nadziei na to, że ktoś doda pieniędzy. Nie

mamy  innego  wyjścia  i  będę  Państwa  namawiał,  żebyście  Państwo  poparli  ten  budżet.

Nastawiamy się na dość dobre dochody majątkowe. Jest to ponad 26mln zł. Znowu mamy

przygotowane działki do sprzedaży, ale jest ryzyko, że jakaś transakcja może się nie udać.

Wszystkie  gminy  są  

w równie trudnej sytuacji. W takich trudnych momentach poznaje się siłę zarządzania. 

Skarbnik Miasta Bogusława Tanhojzer – liczymy na współprace z państwem, bo będziemy

proponować  techniczne  rozwiązania.  Bardzo  słabym  punktem  ustawy  o  finansach

publicznych jest  rok 2026/27. Tam zmienia się  sposób liczenia i  jak do tej  pory sprzedaż

mienia nam poprawia ten wskaźnik, to do 2026r tego wskaźnika nie będzie. W związku z tym,

że obcinają nam dochody bieżące to wskaźnika gdzieś nam się wyłoży. Może się zdarzyć, że

będziemy przesuwać wykup obligacji na inne lata. Od 2023 do 2025 wyłączono stosowanie

wskaźnika  zadłużenia.  Jest  warunek,  że  ogólne  zadłużenie  gminy  nie  może  przekroczyć

jakiegoś  pułapu.  Czeladź  tego  pułapu  nie  przekroczy.  Być  może  trzeba  będzie  sprzedać

obligacje, żeby było na wynagrodzenia. 

Burmistrz  Miasta  Zbigniew  Szaleniec –  odnośnie  inwestycji-  dochody  majątkowe  są  

w większości na pokrycie inwestycji, które się toczą. Dlatego tak ważne są te pieniądze, żeby

pokryć to co zaczęliśmy. Od pierwszego kwartału przyszłego roku mają być uruchomione

pierwsze środki  unijne.  Często dostaję pytanie:  „Panie Burmistrzu,  czy oby nie za bardzo

przeinwestowaliście. Teraz te inwestycje trzeba utrzymać”. Pytanie, czy w tej kadencji brać

te pieniądze czy nie, bo jak je weźmiemy to zwiększymy koszty utrzymania miasta.  Prawie

cała  nasza  strefa  ekonomiczna  jest  wykorzystana.  Dodatkowe  dochody  są  ze  spadku

nieruchomości. Wszystkie powstałe osiedla sprawiły, ze te podatki nam rosły.

Radny Wojciech Maćkowski -  ustawodawca wymyślił, że dochody ze sprzedaży majątków

nie będą brane pod uwagę. Jaka jest wizja Ministerstwa? O co miało by chodzić?



Skarbnik Miasta Bogusława Tanhojzer- pomysł tego postał jeszcze przed 2015 rokiem, czyli

przed  obecnym  Rządem.  Nie  chodziło  o  ograniczenie  zadłużenia  samorządów,  ale  

o zapewnienie przejściowego okresu na te zadłużenie. O ile w tym wskaźniku są wszystkie

dochody, wydatki to zniknie ten element. Miało to na celu, żeby samorządny nie zadłużały

się nadmiernie. 

Przewodnicząca  Rady  Jolanta  Moćko  – kiedyś  były  te  zadłużenia.  Były  gminy,  które

przekraczały te współczynniki. Teraz raczej  gminy nie zadłużają się już tak jak kiedyś. Wtedy

to miało za zadanie zapobiec temu. 

Burmistrz  Miasta  Zbigniew  Szaleniec –  my  nie  możemy  stracić  wiarygodność,  bo  przez

pierwsze lata zakładaliśmy sprzedaż mienia na poziomie 10mln. Teraz zakładamy 2x tyle.  

W Izbie Obrachunkowej nasza wiarygodność jest wysoka.  

Radny  Wojciech  Maćkowski  –   chciałem  zapytać  o  tą  wyrwę  z  subwencją,  która  się

powiększa

Skarbnik Miasta Bogusława Tanhojzer – jaka jest wyrwa będziemy wiedzieć po 2021 roku.

Natomiast  w 2022  i  2023  roku jest  mi  ciężko powiedzieć  jaka  jest  ta  wyrwa.  Chyba,  że

porównać to do złożonej budżetu. Na dzień dzisiejszy nie jestem w stanie określić stan ten

wyrwy. Do projektu te pierwotne wnioski  szkół  i  przedszkoli  opiewały na ok.  60 mln zł,  

a subwencje mamy 20 mln. 

Radny Wojciech Maćkowski – ale będzie podwyżka dla nauczycieli i ta subwencja zostanie

skonsumowana i czy ona wystarczy.

Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec- te 2 mln na pewno nie pokryje, możliwe że lekko się

rozjedziemy. 

Skarbnik Miasta Bogusława Tanhojzer – subwencja przedszkola i dotacja na przedszkolaka

to jest naprawdę symboliczna kwota- ta dotacja na przedszkolaka nie rośnie w ogóle. 

Wiceprzewodniczący Rady  Marcin Gadecki – ta 13 transza subwencji wpłynęła za 2021 r. 

i jaka to jest kwota?

Skarbnik  Miasta Bogusława Tanhojzer  –  pierwotnie  było to ok.  18 mln.  W trakcie  roku

dostaliśmy  ok.  500,000  na  podwyżki  dla  nauczycieli.  Ok.  300.000  zł.   na  zajęcia

psychologiczne, na stażystów ok. 80.000 zł.  i na ten rok mamy ok 19 mln zł. na ten rok.

Wiceprzewodniczący Rady  Marcin Gadecki – na psychologów to nie są dodatkowe środki

tylko dodatkowe zadanie, które musieliśmy uruchomić 



Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec – troszeczkę nas wspomogły pieniądze dla Ukraińców.

Dostaliśmy więcej niż wydaliśmy.

Radny  Wojciech  Maćkowski  –  Pan  Burmistrz  powiedział,  że  zastanowi  się  nad  cięciem

inwestycji. Moim zdaniem nie, bo bogata perspektywa unijna dobiega końca i jeśli miasto ma

planować, jak latach 2010-2014 to nie ma sensu.  Jeśli są możliwości, to miasto powinno się

rozwijać i podnosić standard życia mieszkańców. 

Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec – stoję na stanowisku, że trzeba iść do przodu i się

rozwijać. Bez inwestycji stracimy szanse na rozwój. 

Radny  Andrzej  Mentel –  żałuje,  że  brakuje  radnych  z  PIS-u,  bo  przysłuchując  się  Pani

skarbnik, ja uważam  ze nie wszystkie podmioty w kraju są traktowane identycznie. 

My przesuwając wskaźniki dbamy, żeby gmina się rozwijała natomiast Rząd zadłuża przez

różne  fundusze.  Problemy  toczą  się  w  rożnych  sferach.  Szukamy  wszędzie  pieniędzy  -  

w oświacie brakuje pieniędzy. Nasze problemy nie biorą się ze złego zarządzania, tylko ze

zmiany zasady, która nastąpiła o środki bieżące. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Dominik  Penar –  powinniśmy  zwrócić  uwagę  na  fundusze

miękkie.  Musimy  bardzo  mocno  wesprzeć  jednostki,  szczególnie  szkoły.  Jeśli  chodzi  o

inwestycje  to  trzeba  zaplanować  działania.  Zwracam  uwagę  na  środki  pośrednie,  które

możemy wykorzystać nawet przy pokryciu kosztów pracowniczych. 

Przewodnicząca  Rady  Jolanta  Moćko –  z  tych  pieniędzy  jednostki  będą  pracowały  na

zasadzie takiej, ze będą funkcjonować  ze będą płacić wynagrodzenia. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Dominik  Penar  –  w  oparciu  o  środki  stricte  budżetowe.

Natomiast to możemy zupełnie inaczej rozliczyć- fizycznie inaczej pokryć koszty wynagrodzeń

pracowników  ze środków pośrednich.

Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec – niektóre nasze instytucje narzekają na płacę i koszty

mediów.  Jest  furtka,  żeby  pozyskać  środki  miękkie  i  pisać  programy.  Jest  furtka,   żeby

przetrwać ten rok. 

Wiceprzewodniczący Rady  Marcin Gadecki – miasto rozwija się w dobrym kierunku. Po co

zaciągać  kredyty-  lepiej  uzbierać i  bezie nas stać.  Myślę, że jeśli  przylelibyśmy tą taktykę

zarządzania to do tej pory byśmy nie nazbierali przez sytuację, która spotkała Polskę i ogólnie

Europę. 



Radna Małgorzata Chojnacka –  ludzie  z  PIS  u  udają głuchych,  udają  że nic  nie słyszą  w

różnych sprawach. Koledzy nie przychodzą bo nie chcą tego słuchać. 

Radny Andrzej Mentel – to jest tak, że słychać problemy samorządowe. Nie ma przełożenia,

żeby mieli wpływ na funkcjonowanie samorządów. 

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski – dziękuję bardzo, przejdziemy do opiniowania 

Opiniowanie 

Projekt Nr 207 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Czeladź na lata 2023 –
2035 z Autopoprawką 
Wynik opiniowania
Głosów „ZA” - 10
Głosów „Przeciw”  - 0
Głosów „Wstrzymujących się” - 0
Obecnych podczas głosowania – 10
Projekt Nr 206 w sprawie Uchwalenia Budżetu Miasta Czeladź na rok 2023 . z  Autopoprawką
Wynik opiniowania
Głosów „ZA” - 10
Głosów „Przeciw”  - 0
Głosów „Wstrzymujących się” - 0
Obecnych podczas głosowania – 10
Ad 2.  Propozycja Planu Pracy Komisji na 2023 rok 

LP MIESIĄC TEMAT POSIEDZENIA 

1. 

Styczeń 

Zaopiniowanie rocznego sprawozdania z 
działalności Komisji za 2022 rok. 

2. Luty Opiniowanie materiałów sesyjnych

3. Marzec Opiniowanie materiałów sesyjnych

4. Kwiecień Opiniowanie materiałów sesyjnych

5. Maj Opiniowanie materiałów sesyjnych

6.
Czerwiec Zaopiniowanie wykonania Budżetu Miasta za 2022 

rok. 

7. Wrzesień Opiniowanie materiałów sesyjnych

8. Październik Opiniowanie materiałów sesyjnych

9. Listopad Opiniowanie materiałów sesyjnych

10. Grudzień Zaopiniowanie Budżetu Miasta na 2024 rok



Plan pracy Komisji na 2024 rok

Członkowie Komisji przyjęli plan pracy Komisji na 2023 rok. 

Głosów „ZA” - 10
Głosów „Przeciw”  - 0
Głosów „Wstrzymujących się” - 0
Obecnych podczas głosowania – 10

Przewodniczący  Dariusz  Pietrzykowski:  Czy  ktoś  ma  jakieś  uwagi?  Nie  widzę,  zamykam

posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Statutowo – Regulaminowej 

Dariusz Pietrzykowski 

Protokołowała 

Joanna Kwarciana 


